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Zápis z jednání komise dopravy, výstavby a ekologie 

 ze dne 16.9.2024 

Místo :   malá zasedací místnost na ÚMOb Hrabová 

Čas :  16:00– 19:30 

Přítomní : Martin Krejčíček, Ing. Jiří Kubečka, Ing. Jiří Koritár, Ing. Milan Kratochvíl,  

  Ing. Tomáš Konečný, Ing. Jiří Skalský. 

Hosté:  Ing. Jana Faicová, radní Věra Kročková, starosta Milan Slíva, místostarosta Ing. 

Radomír Orkáč. 

Struktura zápisu: 

A) Úkoly pro komisi. 

B) Doporučení radě Mob. 

C) Podněty 

D) Informace ze strany rady MOb. 

 

 

A) Úkoly pro komisi: 

a. Aktualizovat návrh plánu na zjednosměrnění provozu na sídlišti Šídlovec. 

b. Vypracovat návrh na podobu tělocvičny jako podklad pro její rekonstrukci. 

c. Vypracovat doporučení, jak naložit s betonovým fragmentem u můstku 

na Domovské u workoutového hřiště. 

 

B) Doporučení radě MOb: 

a. Vyhrazená stání na Šídlovci. Komise jednomyslně doporučuje odstranit všechna 

svislá dopravní značení „Vyhrazené stání“ s uvedenou RZ či SPZ. Zdůvodnění: 

některá vyhrazená stání jsou dlouhodobě prázdná a zbytečně tak snižují počet 

volných parkovacích míst na Šídlovci (např. u červeného hřiště). Vzhledem k tomu, 

že za žádné z nich nikdo neplatí nájem, není důvod zvýhodňovat některé 

spoluobčany na úkor těch ostatních. 

b. Rekonstrukce můstku u Dubraviovy ulice. Komise jednomyslně doporučuje 

neprodleně zahájit všechny kroky vedoucí k rekonstrukci můstku, který zde byl zcela 

zničen při povodni minulý týden. 

c. Sáňkovací kopec. Komise doporučuje radě požádat naše komunální služby o posekání 

celého kopce před zimou tak, aby byl způsobilý k sáňkování ze všech stran. 
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C) Podněty. 

a. Úprava vzhledu soukromých garáží na Šídlovecké ulici. Komise projednala podnět 

pana Karla Kuchaře na úpravu vzhledu čelní strany řady soukromých garáží 

na Šídlovecké ulici mezi Šrobárovou ulicí a ulicí U Kotelny a doporučuje založit spolek 

či sdružení vlastníků těchto garáží. Pokud vlastníci garáží předloží grafický návrh 

celkového řešení včetně rozpočtu, mohou požádat o dotaci na dokrytí plánovaných 

nákladů stejně, jako ostatní spolky a organizace. 

 

D) Informace ze strany rady MOb 

a. Kontejnery na odvoz vodou zničených předmětů – OZO poskytuje pro MOb Hrabová 

jen 4 kontejnery na vyplavené odpadky – více nelze – OZO - kapacita. Kontejnery 

se budou vyprazdňovat na místě bez odvozu. Je to málo, rada určí plochy – deponie, 

odkud následně zajistí odvoz. 

 

b. Povodňová komise – dlouhodobě nebyla. Rada zajistila pytle od spolku – Torali (cca 

400 ks – zásoby na „Ukliďme Česko“) a písek z pískovišť od firem Hydrospor 

a Parkservis Mareš. Retenční nádrž v průmyslové zóně byla vypuštěna na žádost 

Bremba – zaplavilo to Šídlovec – kapacitně nepobralo zatrubnění pod Šídlovcem. 

Česla operativně opakovaně čistili naši hasiči. Starosta operativně řešil omezení 

vypouštění vody z retenční nádrže, ale už bylo pozdě. Na nájezdové rampě 

na Místecké nebyla udržována koryta – voda si našla jinou cestu a zaplavila 

i Bažanovu ulici. Rada MOb Hrabová vyvolá jednání všech dotčených stran s cílem 

vyřešit koordinovaný postup při povodních včetně vypouštění retenční nádrže. 

V důsledku nekoordinovaného postupu byl zaplaven nejen Šídlovec, ale i Žižkov 

a některé další ulice. Celkové vyhodnocení povodní proběhne později. 

c. Probíhá jednání s DIAMO s.p. – jde o získání pozemků z fondu jejich nepotřebného 

majetku. Jednání povedou společně všechny dotčené obce – spolupráce s Paskovem 

a Staříčem. 

d. Řešení problematiky Pilíků – DIAMO s.p. se snaží řešit posledního znečišťovatele 

odpadních vod v Paskově, který nemá čističku odpadních vod – Heimstaden. Dočasné 

prodloužené povolení k vypouštění odpadních vod končí 31.12.2025. I vedení 

Paskova bude spolupracovat na neprodloužení tohoto povolení. 

e. Cyklostezka levý břeh Ostravice. Kraj zafinancuje projektovou část (na úsek 

v Hrabové už projekt je, ale předpokládáme jeho rozšíření, na navazující úsek 

v Paskově zatím projekt není). S realizací finančně pomůže MMO.  Projektant 

na liniové stavby mám chybí, původní projektant se už liniovými stavbami nezabývá -

hledáme projektanta. 

f. Rekonstrukce ulice K Nadjezdu – bude snad již letos - osloveny Ostravské 

komunikace – není potřeba výběrko – inhaus. MMO této firmě přispívá na realizaci. 

Nabídka 1,1 mil Kč. MMO dá celou částku, pokud bude mít komunikace následně 

charakter cyklostezky. 
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g. Výstavba slepé odbočky ulice K nadjezdu – obraciště a osvětlení – máme projekt 

za 8 mil. Kč. Chtěli bychom ho rozdělit na dvě etapy -  letos bychom chtěli stihnout 

realizaci VO.  

h. Lužná veřejné osvětlení – vyhlásíme výběrko na realizaci. 

i. Odvodnění ulic Bělská a Na Hurtě – v plánu letos legislativa, realizace v roce 2025. 

Pokud dáme do plánu na II.pololetí roku 2025, je velká šance na dotaci ze strany 

MMO. 

j. Domovská ulice - oprava povrchu v úseku od Perunovy po komunální služby – akce 

cyklokoordinátora – platí MMO. Odfrézovaný materiál bude použit na opravu děr 

u garáží u mlýna. 

k. Točna a nové technické zázemí pro řidiče - zastávka Na Statku –  opraví Ostravské 

komunikace – bude se zde zároveň stavět nový domek pro řidiče. 

l. Chodník a přechod u Sokola - projekčně vše OK- navrhujeme vyhlásit výběrové řízení 

před nabytím právní moci stavebního povolení s podmínkou realizace po nabytí 

právní moci tak, abychom zahájili realizaci ještě letos. 

m. Demolice MŠ Viktora Huga – výběrko proběhlo, projektovaná cena 6 mil. Kč, 

vysoutěžená  cca 0,6 mil Kč. 

n. Sloupek na Domovské – bude ještě letos 

o. Obecní rozhlas – při rekonstrukci VO se zjistilo, že obecní rozhlas nefunguje v úseku 

od Mostní směrem k Paskovu. Bude rekonstrukce za 1,5 mil. Kč včetně bezdrátové 

části – pro nové lokality bez sloupů ČEZ. Napájení z VO a ze solárních článků. Součástí 

je i nová druhá ústředna s přístupem i z mobilního telefonu.  

p. Výměna radarů na měření rychlosti na Paskovské – nově budou zaznamenávat RZ 

vozidel a budou logovat i jejich počty. První bude radar u úřadu. Po zkušenostech 

s pokusným provozem objednáme další. Druhý bude u statku a případně i třetí 

na jižní části ulice Paskovské. 

q. Koupě pozemku od BD Nová Huť, p.č. 843/1. Máme záměr výkupu pozemku 

u kotelny na vybudování nového parkoviště. 

r. Zástěny kolem kontejnerů na odpadky - první pokusná bude u školky – kovová 

konstrukce, oplocení z modřínového dřeva. 

s. Kamery – vše je již projednáno, stačí požádat Ovanet (cena 1 700,- Kč za měsíc). 

Plánuje se jejich instalace i u červeného hřiště a u přechodu u školy. Požádáno bude 

v průběhu října. 

t. Změna územního plánu – zastupitelstvem města prošel návrh na změnu územního 

plánu -  propojka ulic Božetěchova - Šolcova – znovuobnovení konce ulice Na Ščučí. 
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u. Retardéry – ulice Lužná, Na Hurtě – budou, pokud bude souhlas všech bydlících, 

zatím máme souhlas všech jen na ulici Na Hurtě. 

v. Pumptrackové hřiště – realizace se zatím odkládá a proběhne souběžně s realizací 

mokřadů za pomoci stejné těžké techniky. 

w. Mokřady – slíbená dotace nebude – (nepřesnosti v mapách – dotační podmínky). 

Ostravské lesy budou realizovat i z peněz MMO – začne se v lednu 2025. Měli 

bychom obdržet příspěvek buď přímo z rozpočtu MMO a nebo v prosinci z rozhodnutí 

příslušné komise MMO. 

 

 

 

Zapsal Jiří Skalský  


